

نشرة دافعي الضرائب Taxpayer Bulletin

Who We Are?

The Federal Tax Authority (FTA), is the government entity responsible for the administration, collection and enforcement of federal taxes, was established in 2016 by the late President of the UAE, His Highness Sheikh Khalifa Bin Zayed Al Nahyan, via Federal Decree-Law 13 of 2016.

To read more:

[Click here](#)

من نحن؟

الهيئة الاتحادية للضرائب هي الهيئة الحكومية المختصة بإدارة وتحصيل وتنفيذ الضرائب الاتحادية، وتأسست بموجب المرسوم بقانون اتحادي رقم 13 لسنة 2016 الصادر عن رئيس الدولة صاحب السمو الشيخ خليفة بن زايد آل نهيان - رحمه الله.

للمزيد:

[اضغط هنا](#)

الخدمات Services

Tax Clarifications Request

A Clarification is issued by the FTA in the form of a document stamped and signed by the Director General of the FTA or his delegate or his representative, in relation to specific tax technical matters and for a specific taxpayer, according to a private clarification request that was submitted through the form prepared for that purpose on the FTA's website and the documents attached to that form. The Clarification aims to provide guidance to a person on the FTA's understanding of the relevant tax legislation and its proper application to the specific facts stated in the application. It is important to note that, under the Clarification mechanism, the FTA will not verify the facts stated by the applicant, and will rely solely on the provided information. The applicant should, therefore, ensure that the facts provided are accurate, complete and relevant to the specific request.

To access the service:

[Click here](#)

طلب التوضيحات الضريبية

يصدر التوضيح عن الهيئة في شكل مستند مكتوم وموقع من قبل مدير عام الهيئة الاتحادية للضرائب أو من يلوب عنه أو من يفوضه، في شأن مسائل فنية ضريبية محددة لدافع ضريبة محدد، بموجب طلب التوضيح الخاص الذي يقدمه من خلال النموذج المعد لذلك الغرض على الموقع الإلكتروني للهيئة والمستندات المرفقة في ذلك النموذج. ويهدف التوضيح إلى تقديم إرشادات بشأن فهم الهيئة للتشريعات الضريبية ذات الصلة وتطبيقها بشكل ملائم على الحقائق المحددة المذكورة في الطلب. والجدير بالذكر أنه وفقاً لآلية التوضيحات، لن تتحقق الهيئة من الحقائق التي يذكرها مقدم الطلب وستعتمد فقط على المعلومات المقدمة. ولذلك، ينبغي على مقدم الطلب أن يتأكد من أن الحقائق المقدمة دقيقة وكاملة وذات صلة بالطلب المحدد.

للدخول إلى الخدمة:

[اضغط هنا](#)

What is Muwafaq Package?

Muwafaq package is a free of charge platform that offers a set of privileges to small and medium-sized enterprises (SMEs) in the UAE. It also includes training programmes and educational material covering the basics of tax and tax procedures to enhance compliance with tax legislation in the sector.

To navigate Muwafaq package details:

[Click here](#)

ماهي باقة موفق؟

باقة موفق هي منصة مجانية لدعم الشركات الصغيرة والمتوسطة في الدولة والتي تقدم مجموعة من الامتيازات، كما تتضمن الباقة برامج تدريبية ومواد تعليمية متخصصة والتي تشمل أساسيات الضرائب والإجراءات الضريبية بهدف تعزيز الامتثال للتشريعات الضريبية في القطاع.

للتصفح باقة موفق:

[اضغط هنا](#)

التشريعات Legislations

Tax Legislations

To read Cabinet Decision No. 116 of 2022 on the Determination of the Amount of Annual Income Subject to Corporate Tax:

[Click here](#)

تشريعات ضريبية

لقراءة قرار مجلس الوزراء رقم (116) لسنة 2022 بشأن تحديد مبلغ الدخل السنوي الخاضع لضريبة الشركات:

[اضغط هنا](#)

الأدلة المحدثة Updated Guides

The User Manual for Reconsideration Requests on EmaraTax Portal

This manual was prepared to help the applicant navigate through EmaraTax portal to submit a reconsideration request.

To view the manual:

[Click here](#)

دليل المستخدم لطلب إعادة النظر عبر منصة إمارات تاكس

تم إعداد هذا الدليل لمساعدة مقدم الطلب في التنقل عبر منصة إمارات تاكس لتقديم طلب إعادة النظر.

للاطلاع على الدليل:

[اضغط هنا](#)

تصنيف الوكلاء الضريبيين Tax Agents Specialization

You can select the most suitable Tax Agent based on their business classifications, **visit the Tax Agents page on our website here:**

[Click here](#)

يمكنك اختيار الوكيل الضريبي المناسب لقطاع عملك حسب تصنيف الوكلاء الضريبيين على الصفحة المخصصة لهم في موقع الهيئة، **لزيارة الصفحة:**

[اضغط هنا](#)

صفحة الفعاليات القادمة Upcoming Events Page

To know more about FTA's events and workshops, **visit our Events Page:**

[Click here](#)

لمعرفة المزيد عن فعاليات وورش الهيئة الاتحادية للضرائب، **قم بزيارة صفحة الفعاليات:**

[اضغط هنا](#)

تواريخ تقديم الإقرارات Filing Dates

15th
June 2023

الموعد النهائي لتقديم الإقرارات الضريبية الانتقائية للفترة المنتهية في 31 مايو 2023

Final deadline for filing Excise returns for the tax period ending in 31st May 2023

3rd
July 2023

الموعد النهائي لتقديم الإقرارات ضريبة القيمة المضافة للفترة المنتهية في 31 مايو 2023

Final deadline for filing VAT returns for the tax period ending 31st May 2023

كيف نتواصل معنا؟ How to Contact Us?



800 82923



info@tax.gov.ae